

## **Denis Burger (U.S.A.)**

### **F.I.C.B. Diploma of Honor/ Diplôme d'Honneur 2020**

#### **Biography/ Biographie**

In parallel to a brilliant career as a researcher, professor and industrialist in microbiology and medicine, Denis Burger has taken for many years an interest in wine growing. He became a leading personality in wine growing in Oregon, founding his own estate Yamhill Valley Vineyards in 1983. Specializing in the Pinot family of grapes, Yamhill Valley Winery is one of the original foundation vineyards that helped create an international interest in the high quality of Oregon Wine. Denis has traveled extensively around the world as an International Ambassador for Oregon wines. Yamhill Valley Vineyards was voted 2019 Oregon Winery of the year - a very prestigious award. As a winemaker with an international reputation, Denis also founded Mondillo Vineyards in central Otago, New Zealand. Mondillo produces one of New Zealand's top Pinot Noir. Mr. Burger, working with his partner, Domenic Mondillo, has been very active in promoting New Zealand wines around the world. Mondillo Vineyards sponsors LUMA - an awards winning arts and culture festival based in Queenstown attracting visitors from around the world. Mondillo is also very active in the central Otago Pinot Celebration.

Mr. Burger served as President of the Oregon Wine Growers Association in 1992-1993 and was Chairman of the American Vintners Association (Wine America) in 1994-1995. He is been an active member of the Oregon Wine Brotherhood. As a Master Knight, he has served in several positions and is now the OWB Ambassador to New Zealand. He has been very involved with the annual OWB Barrel Tasting and has allowed Yamhill Valley Vineyards to be the venue for it several times.

He has a highly respected international reputation as a microbiologist/Immunologist. His research has led to advancement in AIDS virus detection and detecting/treating cancer. He has published over 100 articles in professional journals. He sits on the boards for nine international corporations.

Mr. Burger is very well known for his philanthropic endeavors and works hard to make the world a better place by supporting numerous nonprofits. He has been a member of the Oregon Wine Brotherhood for over 8 years and in that time has made a large effort to improve and support this brotherhood, as well as helping in raising money for the OWB scholarship fund and our special projects fund supporting the Oregon wine industry.

*Parallèlement à une brillante carrière de chercheur, professeur et industriel en microbiologie et en médecine, Denis Burger s'est investi dans la viticulture. Il est devenu une personnalité de premier plan dans le domaine de la viticulture en Oregon, en fondant son propre domaine, Yamhill Valley Vineyards, en 1983. Spécialisé dans les cépages Pinot, Yamhill Valley Winery est l'un des premiers vignobles fondateurs qui a contribué à créer un intérêt international pour la haute qualité des vins de l'Oregon. Mr. Burger a beaucoup voyagé dans le monde entier en tant qu'ambassadeur international des vins de l'Oregon. Yamhill Valley Vineyards a été élu "Oregon Winery*

*of the year" en 2019 - une récompense très prestigieuse. En tant que vigneron de réputation internationale, Il a également fondé Mondillo Vineyards dans le centre de l'Otago, en Nouvelle-Zélande. Mondillo produit l'un des meilleurs Pinot Noir de Nouvelle-Zélande. Mr. Burger, en collaboration avec son partenaire, Domenic Mondillo, a été très actif dans la promotion des vins néo-zélandais dans le monde entier. Mondillo Vineyards sponsorise LUMA - un festival artistique et culturel primé, basé à Queenstown, qui attire des visiteurs du monde entier. Mondillo est également très actif dans la promotion du Pinot d'Otago.*

*M. Burger a été président de l'association des viticulteurs de l'Oregon en 1992-1993 et président de l'association des viticulteurs américains (Wine America) en 1994-1995. Il est membre actif de l'Oregon Wine Brotherhood. En tant que Master Knight, il a occupé plusieurs postes et est maintenant l'ambassadeur de l'OWB en Nouvelle-Zélande. Mr. Burger est très impliqué dans la dégustation annuelle de barriques de l'OWB, qu'il accueille plusieurs fois à Yamhill Valley Vineyards.*

*Mr. Burger jouit d'une grande réputation en tant que microbiologiste/immunologue. Ses recherches ont permis de faire progresser la détection du virus du sida et la détection/le traitement du cancer. Il a publié plus de 100 articles dans des revues professionnelles. Il siège au conseil d'administration de neuf sociétés internationales.*

*M. Burger est très connu pour ses activités philanthropiques et travaille dur pour rendre le monde meilleur en soutenant de nombreuses organisations à but non lucratif. Membre de l'Oregon Wine Brotherhood depuis plus de 8 ans, il a fait de gros efforts pour améliorer et soutenir cette confrérie, tout en aidant à collecter des fonds pour les bourses d'études de l'OWB et pour des projets spéciaux soutenant l'industrie du vin de l'Oregon.*